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کسری یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون متر مکعبی 

آب سدهای تهران 
تهران  منطقه ای  آب  شرکت  بهره برداری  و  حفاظت  معاون  
گفت: سد های تأمین کننده آب استان تهران یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون مترمکعب کسری دارد که امیدواریم با بارندگی کسری آب 
جبران شود.»راما حبیبی« در نشست خبری در حاشیه بیستمین 
ایران  فاضلاب  و  آب  تأسیسات  و  آب  بین المللی صنعت  نمایشگاه 
گفت: از ابتدای سال آبی جاری تاکنون، مجموع بارندگی ها به ۶۱ 
میلیمتر رسیده است که این مقدار در مقایسه با میانگین سنواتی 
۴۰ درصد عقب ماندگی را نشان می دهد.وی افزود: ظرفیت ذخیره 
شده سدها یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون متر مکعب است اما اکنون 
۳۳۰ میلیون متر مکعب آب دارند که ۲۵۰ میلیون متر مکعب از 
بهره برداری  و  حفاظت  هستیم.معاون   عقب  سالانه  تجمعی  میزان 
آب  کننده  تأمین  کرد: سدهای  بیان  تهران  منطقه ای  آب  شرکت 
استان تهران با کسری یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون متر مکعب روبرو 
جبران  کسری  این  آینده  بارندگی های  با  که  امیدواریم  و  هستند 
سالانه  زیرزمینی،  آب های  منابع  برای  کرد:  اظهار  شود.حبیبی 
سالانه  افت  میانگین  و  داریم  آب  مترمکعب کسری  میلیون   ۱۳۰
حدود ۷۰ سانتی متر است. وی تصریح کرد: حجم کل مصارف آب 
در استان تهران سالانه ۴ میلیارد متر مکعب است و اگر وضعیت 
را  نیازها  نمی توانند  آبی  منابع  یابد،  ادامه  به همین شکل  مصرف 
منطقه ای  آب  شرکت  بهره برداری  و  حفاظت  معاون  کنند.  تأمین 
 ۳۹ امیرکبیر  سد  ذخیره  میزان  گفت:  سدها  حجم  درباره  تهران 
مترمکعب، سد لار ۱۴  میلیون  لتیان ۱۷  مترمکعب، سد  میلیون 
میلیون مترمکعب، سد ماملو ۳۸ میلیون مترمکعب و سد طالقان 
۲۱۷ میلیون مترمکعب است که این اعداد نسبت به سال گذشته 
کاهش داشته اند و در بین سدهای پنج گانه استان، سد لار وضعیت 

بحرانی تری از نظر فرار آب دارد.
 حبیبی به تأمین آب اشاره کرد و افزود: هم اکنون ۵۵ درصد 
آب از منابع سطحی و ۴۵ درصد از منابع زیرزمینی تأمین می شود. 
سال گذشته ۲ هزار و ۴۰۰ چاه غیرمجاز مهروموم شده و امسال 

نیز ۲ هزار و ۲۰۰ چاه دیگر مهروموم شده اند.
تهران  منطقه ای  آب  شرکت  بهره برداری  و  حفاظت  معاون   
گفت: در شرکت آب منطقه ای، برنامه های تعیین شده برای جبران 

کسری آب در حال اجراست.

 ۱۴ مشعل گاز های همراه نفت 
تا پایان سال خاموش می شود 

معاون وزیر نفت گفت: امسال ۱۴ مشعل گاز های همراه نفت 
خاموش و حدود ۴ میلیون مترمکعب گاز در روز به ظرفیت خوراک 

پتروشیمی ها افزوده می شود.
شهرستان  اداری  شورای  نشست  در  عباس زاده«  »حسن 
بندر ماهشهر با بیان اینکه ۲۷ درصد از ظرفیت تولید محصولات 
منطقه  این  گفت:  است،  ماهشهر  منطقه  در  کشور  پتروشیمی 
صنعت  ظرفیت  یک سوم  زیرا  دارد،  خاصی  بسیار  ویژگی های 

پتروشیمی ایران در این منطقه قرار دارد.
وی با بیان اینکه هم اکنون در منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی 
مشغول  پتروشیمی  صنایع  در  نفر  هزار   ۳۰ از  بیش  )ماهشهر( 
پایین دستی  بخش  که  کنیم  فراموش  نباید  افزود:  هستند،  کار 
پتروشیمی اشتغالزاست و باید زیرساخت های لازم برای توسعه این 
صنایع فراهم شود. مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: 
تقریباً ۸۰ میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی کشور سرمایه گذاری 

شده که ۳۰ میلیارد دلار آن در منطقه ماهشهر بوده است.
ماهشهر  منطقه  در  اخیر  کرد: طی سال های  بیان  عباس زاده 
یک هزار و ۳۰۰ هکتار فضای سبز ایجاد و بیش از ۹ میلیون اصل 
نهال حرا کاشته شده است، ضمن آنکه امسال ۱۴ مشعل گاز های 
حدود  و  خاموش  ایران  نفت  ملی  شرکت  همکاری  با  نفت  همراه 
پتروشیمی ها  به ظرفیت خوراک  ۴ میلیون مترمکعب گاز در روز 

افزوده می شود.

 استفاده از همه ظرفیت ها 
برای کاهش خام فروشی 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: سیاست ها و 
برنامه های توسعه باید بر پایه تولید محصولات نهایی و حرکت به 
از همه  باید  و  تدوین شود  ارزش  زنجیره  بر  مبتنی  توسعه  سمت 
ظرفیت های موجود برای کاهش خام فروشی استفاده کرد.مدیرعامل 
پتروشیمی  پارک  از  بازدید  هنگام  پتروشیمی  ملی صنایع  شرکت 
تکمیل  روند  است  توانسته  به خوبی  مجموعه  این  گفت:  پتروناد 
زنجیره و تولید محصولاتی با ارزش افزوده بالا را اجرایی کند.حسن 
عباس زاده افزود: همه مدیریت های شرکت ملی صنایع پتروشیمی، 
آماده حمایت  پتروشیمی  اقتصادی  ویژه  همچنین سازمان منطقه 
ارزش  زنجیره  تکمیل  مسیر  در  که  هستند  صنعت  تلاشگران  از 
کاهش  برای  موجود  ظرفیت های  همه  از  باید  و  می کنند  فعالیت 
خام فروشی استفاده کرد.معاون وزیر نفت بیان کرد: برخی از طرح ها 
هرچند از ظرفیت تولید و سرمایه گذاری کمتری نسبت به طرح های 
بزرگ موجود در صنعت پتروشیمی برخوردارند، اما ارزشمند بوده 
و محصولاتی کاربردی و مهم را تولید می کنند و از این گونه طرح ها 
و  سیاست گذاری ها  داد:  ادامه  عباس زاده  کرد.حسن  حمایت  باید 
برنامه های توسعه ای باید با در نظر گرفتن تولید محصولات نهایی 
با در نظر گرفتن زنجیره ارزش باشد و  و حرکت به سوی توسعه 
اولویت  یک  به عنوان  صنعت  در  متوازن  توسعه  به  دارد  ضروررت 
توجه شود. معاون وزیر نفت با بیان اینکه مدیران پارک پتروشیمی 
با رفع برخی چالش های  باید برنامه های توسعه ای خود را  پتروناد 
این  کنند، گفت: سهامداران  اجرا  و  پیگیری  به طور جدی  موجود 
و  دارویی  صنایع  نیاز های  تأمین  هدف  با  که  ارزشمند  مجموعه 
و  جامع  برنامه ریزی  با  می توانند  است،  فعالیت  حال  در  بهداشتی 

دقیق هدف گذاری های خود را اجرایی کنند.
به  ورود  گفت:  پتروشیمی  صنایع  ملی  شرکت  مدیرعامل   
به  را  ارزش آفرینی  حداکثر  کشور  نیاز  به  توجه  با  دارویی  صنایع 
داخلی  نیاز های  تأمین  بر  افزون  تولیدی  و محصولات  دارد  همراه 
می توانند به خارج از کشور نیز صادر شوند و ورود پتروناد به این 

عرصه می تواند تجربه ای موفق از تکمیل زنجیره ارزش باشد.

 افزایش۱۱/۵ درصدی تولید 
انرژی خالص نیروگاه نکا  

انرژی  تولید  نکا، گفت:  تولیدبرق  مدیریت  مدیرعامل شرکت 
با  خالص نیروگاه شهیدسلیمی نکا در ۱۰ ماه گذشته در مقایسه 
مدت مشابه سال قبل حدود ۱۱.۵ درصد افزایش یافت. نوراله ادبی 
فیروزجائی اظهار کرد: علی رغم محدودیت در تخصیص سوخت گاز 
 ۲۰۷ و  میلیارد   ۸ حدود  مدت  این  در  دریا،  آب  سطح  کاهش  و 
واحدهای  انرژی خالص در  وات ساعت  میلیون و ۷۲۰ هزار کیلو 
بخار و بلوک سیکل ترکیبی تولید و به شبکه سراسری برق کشور 
تزریق شد. وی همچنین از تولید ۷۳.۷ درصد انرژی در واحدهای 
و  داد  خبر  ترکیبی  سیکل  بلوک  در  درصد   ۲۶.۷ حدود  و  بخار 
گفت: در ۱۰ ماه گذشته ۹۲.۵ درصد انرژی تعهدی سالانه نیروگاه 
طبق برنامه محقق شد.ادبی در ادامه با تأکید بر ضرورت ترویج و 
نهادینه سازی فرهنگ مدیریت مصرف انرژی در تمامی فصول سال، 
و  فراوان  سختی  با  که  است  ارزشمندی  کالای  برق  کرد:  تصریح 
هزینه های بسیار زیادی تولید می شود لذا ضمن قدردانی از همراهی 
مدیریت  برای  برق  صنعت  در  خادمانشان  با  هموطنان  همیشگی 
مصرف انرژی، از همگان می خواهیم در راستای حفظ سرمایه های 

ملی به » پویش ملی دو درجه کمتر « بپیوندند.
مدیرعامل شرکت مدیریت تولیدبرق نکا، یادآور شد: با کاهش 
و  نیروگاه ها  به  بیشتری  سوخت  تخصیص  امکان  سوخت،  مصرف 
سایر صنایع فراهم می شود و همه مشترکان از نعمت سوخت گاز و 

نیز برق بهره مند می شوند.

نفت  وزارت  طرح های  در  بومی  نیروهای  به کارگیری  نفت  وزیر 
که  جایی  گفت:  و  دانست  خوزستان  مردم  مهم  مطالبه های  از  یکی  را 
باشد،  تامین  قابل  بومی  نیروهای  از  نفت  صنعت  موردنیاز  تخصص 
طور  به  موضوع  این  تحقق  و  است  اولویت  در  بومی  نیروهای  جذب 

می شود.  پیگیری  جدی 
محسن پاک نژاد در نشست شورای برنامه ریزی و توسعه خوزستان که 
در سالن همایش های شهرک نفت اهواز برگزار شد، با اشاره به بازدید خود از 
شهرستان های آغاجاری و بندر ماهشهر به عنوان نماینده رئیس جمهور، با بیان 
اینکه نام خوزستان با نفت قرین است، اظهار کرد: نفت اگرچه پیشران توسعه 
کشور است و همه کشور از منافع آن منتفع شده ولی متاسفانه خوزستان از 

این منابع نفعی نداشته است.
وی، خشک شدن تالاب ها و آلودگی هوا و زمین را ثمره فعالیت وزارت 
اخیر  سال های  طی  نفت  وزارت  کرد:  بیان  و  دانست  خوزستان  در  نفت 
تلاش هایی برای جبران این خسارت ها به خوزستان انجام داده است که این 

اقدام ها کافی نیست.
برای  اعتبار  )همت(  تومان  میلیارد  هزار   ۱۳ اینکه  بیان  با  نفت  وزیر 
طرح های مرتبط با مسئولیت های اجتماعی در خوزستان تعریف و نیم همت 
از این اعتبار هزینه شده است، گفت: اعتبار مابقی طرح ها نیز در دست اجرا 

است و اعتبار تعریف شده نیز قابل افزایش است.
وی توزیع عادلانه اعتبار مسئولیت های اجتماعی را مورد تاکید قرار داد 

و افزود: آلودگی زیست محیطی و پرداخت عوارض آلایندگی به عنوان یک 
الزام قانونی از جمله مطالبه های مهم مردم این استان است که پرداخت حق 

آلایندگی به خوزستان در اولویت قرار گرفت.
پاک نژاد با اشاره به بازدید میدانی از شهرستان آغاجاری گفت: شهرستان 
آغاجاری مشکلات عدیده ای دارد و شرایط شهر به گونه ای است که قابلیت 

زیست در آن در حال از دست رفتن است.
از  زیادی  بیان کرد: بخش  و  نامناسب دانست  را  آغاجاری  وی وضعیت 

جمعیت شهر آغاجاری زیر پوشش کمیته امداد است.

وزیر نفت، با اشاره به بازدید میدانی خود از بندر ماهشهر گفت: ماهشهر 
با تولید ۳۰ درصد کل محصولات پتروشیمی کشور، قطب صنعت پتروشیمی 
ایران است ولی با این وجود بیکاری یکی از معضل های مهم این شهرستان 

است.
بندر  و  آغاجاری  شهرستان های  در  بیکاری  مشکل  حل  داد:  ادامه  وی 
ماهشهر جز با رونق اقتصادی، جذب سرمایه گذاری و اجرای طرح های بزرگ 

ملی ممکن نیست.
از مطالبه های مهم  را یکی  استخدامی  الگوهای  نژاد، متحد شدن  پاک 
استخدامی  قراردادهای مختلف  و گفت: وجود  دانست  نفت  کارکنان صنعت 
زیادی  تفاوت های  با  این صنعت  به کارکنان  پرداخت حقوق  تا  موجب شده 

مواجه باشد.
وزیر نفت بیان کرد: اجرای فاز دوم طرح توسعه پتروشیمی ماهشهر به 
مساحت سه هزار هکتار که می تواند بر کل اقتصاد خوزستان اثر بگذارد معطل 
یک مجوز محیط زیست بوده و البته گره گشایی از این موضوع در دستور کار 

قرار گرفته است.
وی شهرستان شدن بندرامام را یکی از مطالبه های مردم این شهر دانست 
احداث  روستایی،  راه های  و  مواصلاتی  محورهای  و  جاده  تکمیل  افزود:  و 
پارک ساحلی در ساحل رودخانه و احیای سالن سینمایی قدیمی آغاجاری 
در  مردم  مطالبه های  جمله  از  نفت  وزارت  اجتماعی  مسئولیت های  محل  از 

شهرستان های آغاجاری و بندر ماهشهر است.

وزیر نیرو ضمن تاکید بر اینکه مهم ترین مشکلات استان خوزستان در 
زمینه  فراهم کردن   ، برق« است، گفت: جذب سرمایه  و  بخش »جاده، آب 
حضور و مضشارکت بخش خصوصی بهترین و موثرترین اقدام در جهت رفع 

این مشکلات و بهبود وضعیت استان است. 
عباس علی آبادی پنجشنبه شب در جلسه شورای برنامه ریزی خوزستان 

که با حضور رییس جمهور در اهواز برگزار شد، اظهار کرد: بر اساس برنامه 
هفتم توسعه، باید صنایع کشور علاوه بر سرمایه گذاری در حوزه پساب، از 

آب های غیرمتعارف برای مصارف خود استفاده کنند.
از مجموع یک میلیارد مترمکعب آب مصرفی در  نیرو تصریح کرد:  وزیر 
خوزستان، ۲۰۰ میلیون مترمکعب آن مربوط به صنایع است که حذف این حجم 

کمک بسیار موثری در تامین نیاز و رفع مشکل تنش آبی استان می کند.
علی آبادی تاکید کرد که دولت و مجموعه وزارت نیرو با کار و تلاشی 
جهادی، بهترین وضعیت را در بخش آب و برق مصرفی تابستان سال آینده 

برای مردم خوزستان فراهم خواهد کرد.
و  بازیابی  برای  خوزستان  استان  صنایع  با  منعقده  نامه  تفاهم  به  وی 
فولاد  و  آبفا  روز گذشته، شرکت های  و گفت:  اشاره کرد  از پساب  استفاده 
خوزستان برای استفاده از ۱۱۲ هزار مترمکعب پساب تولیدی در شبانه روز 
تفاهم نامه ای را امضا کردند و سه تفاهم دیگر نیز با فولاد شادگان برای ۴۰ 
و  پساب  مترمکعب  هزار  با ۹۰  ماهشهر  ویژه  منطقه  پساب،  مترمکعب  هزار 

پالایشگاه آبادان به میزان ۷۵ هزار مترمکعب پساب)۲۴ ساعت( امضا شد.
فاضلاب  اول طرح  فاز  رییس جمهور،  با حضور  کرد:  تصریح  نیرو  وزیر 
شهر اهواز آغاز شد که این شبکه از ورود روزانه ۵۰ هزار مترمکعب فاضلاب به 

رودخانه کارون جلوگیری و به تصفیه خانه شرق اهواز منتقل می کند ضمن 
آنکه چهار نقطه ورودی فاضلاب به کارون نیز حذف می شود.

و  بسیارغنی  تمدن  با  تاریخی  منطقه  یک  داشت: خوزستان  اظهار  وی 
گردشگر  جذب  های  زیرساخت  ایجاد  گردشگری،  توسعه  و  است  ارزشمند 

داحلی و خارجی از جمله هتل و جاده، در این استان بسیار ضروری است.
استان  شرق  شمال  در  فدک   طرح  اجرای  به  همچنین  آبادی  علی 
خوزستان نیز اشاره کرد و گفت: با اجرای این طرح بزرگ، آب شرب پایدار ۹ 

شهرستان استان تامین خواهد شد.
مسعود پزشکیان رییس جمهوری اسلامی ایران در سومین سفر استانی 
دولت به همراه جمعی از اعضای هیات دولت وارد استان خوزستان شد، سفر 
استانی رییس جمهور به همراه این تعداد از اعضای هیات دولت تاکنون بی 
سابقه بوده و این موضوع نشان دهنده اهتمام ویژه دولت برای توسعه، عمران 

و آبادانی خوزستان است.
دیدار با اقشار مختلف مردم در سالن ورزشی امام رضا)ع( مجتمع نفت، 
نشست با فعالان اقتصادی، فرهنگی و دیدار عمومی با مردم ، حضور در قرارگاه 
کربلای سپاه به صورت سرزده از مناطق کم برخوردار غیزانیه، کوی منبع آب 
و طرح جامع فاضلاب اهواز از جمله برنامه های رییس جمهور در این سفر بود.

مدیرعامل آبفای استان تهران با اشاره به کاهش ذخایر سدی گفت: تنها 
راه حل برای تامین آب شرب مردم از طریق آب های زیرزمینی است، البته 

امید می رود برنامه های مدیریت مصرف به کمک ما بیایند.
بیستمین  حاشیه  در  تهران  استان  آبفای  مدیرعامل  اردکانی،  محسن 
سال   ۵/۴ گفت:  کشور  فاضلاب  و  آب  تأسیسات  و  آب  صنعت  نمایشگاه 
خشکسالی را پشت سر می گذاریم و تا سرحد امکان تلاش می کنیم بخشی از 

ناترازی را در سال پیش رو از طریق آب های زیرزمینی جبران کنیم.
وی ادامه داد: هر شهروند ۲۵۰ لیتر مصرف آب دارد که دو برابر میانگین 
نرمال است و در زمان ناترازی باید برنامه های مدیریت مصرف را پیش گرفت.

با  تهران  در  آب  میلیاردی  یک  توزیع  به  توجه  با  کرد:  اضافه  اردکانی 
 ۲۵ گذشته  سال  می شود.  آب  تأمین  به  شایانی  درصدی کمک  کاهش ۱۰ 

میلیون متر مکعب صرفه جویی در مصرف آب اتفاق افتاد که کافی نیست
به گفته وی، امیدواریم با کمک مردم با توجه به منابع و مصارف موجود 

در تابستان توازن ایجاد کنیم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران گفت: اکنون حدود چهار ماه از 
سال آبی گذشته است و تا پایان خرداد ماه بارندگی خواهیم داشت. البته چه 
بارندگی داشته باشیم چه نداشته باشیم خودمان را برای عدم بارش ها آماده 

می کنیم.
وی ادامه داد: امیدواریم نزولات جوی به ما کمک کنند در چند روز گذشته 

که پیش بینی بارش شده بود تنها چهار میلی متر بارش برف و باران داشتیم.
به گفته وی، خودمان را آماده کرده ایم تا با شرایط سخت مقابله کنیم.

به ۱۵ درصد است،  نزدیک  تهران  اینکه پر شدگی سدهای  وی درباره 
برای تأمین آب شرب چه تدابیری در نظر گرفته شده است، خاطرنشان کرد: 
تنها راه حل برای تأمین آب شرب مردم از طریق آب های زیر زمینی است، 

البته امید می رود برنامه های مدیریت مصرف به کمک ما بیایند.

از  تولید  قابل  برق  مانند  و  است  متفاوت  آب  موضوع  داد:  ادامه  وی 
آب  تأمین  دلیل  همین  به  نیست  پذیر  تجدید  مانند  جایگزین  نیروگاه های 

یعنی اینکه آبی موجود باشد در دسترس قرار دهیم.
حال  در  کرد:  اضافه  تهران  سدهای  ذخایر  میزان  با  رابطه  در  اردکانی 
حاضر خط انتقال آب سد طالقان به تهران را نداریم و در طرح میان مدت 
برنامه داریم که جایگزین خط اول به بهره برداری برسد که به کاهش ناترازی 

کمک کند.
وی ادامه داد: در حال حاضر غیر از سد طالقان ۴ سد دیگر تأمین کننده 

نیاز آبی تهران ۹ درصد پرشدگی دارند.
تأثیر وضعیت  پایتخت تحت  تغییر  لزوم  تهران درباره  آبفای  مدیرعامل 
آب در تهران گفت: واقعیت اینکه تهران همچون بسیاری از پایتخت های دنیا 
کنار رود واقع نشده و منابع آبی محدودی دارد که بخشی از آن از منابع آبی 

سایر حوزه ها تأمین می شود.

وی افزود: موضوع آب برای جذب جمعیت در تهران ایجاد جاذبه نکرده 
است که این شهر جمعیت بالای ۱۰ میلیون نفر را در خود جا داده است. 
میزان گوارایی منابع تأمین آب تهران متفاوت است، اما ما آب های سطحی و 
زیرزمینی را قبل از توزیع، در مخازن اختلاط می کنیم و به طور قطع، میزان 

گوارایی آب شرب تهران در سال های اخیر افزایش یافته است.
اردکانی با بیان اینکه در نظر گرفته شده که ۳۷۰ باب مخزن اضطراری 
تأمین آب در مناطق مختلف تهران برای بهره برداری در زمان زلزله احداث 
از  که  مالی  تأمین  منابع  اما  احداث شده،  امروز ۱۷۰ مخزن  تا  شود، گفت: 
محل تبصره ۳ بوده، با اختلالاتی مواجه شده که روند احداث این مخازن را 

کند کرده است.
تومان  تهران ۴,۰۰۰  مترمکعب آب در شهر  قیمت یک  داد:  ادامه  وی 
است، یعنی اگر یک خانواده تهرانی الگوی مصرف که ۱۲ مترمکعب در ماه 
است را رعایت کند، آب بهای پرداختی کمتر از ۵۰ هزار تومان در ماه می شود.

 ۴۵۰ اکنون  گفت:  تهران  استان  در  پساب  از  استفاده  با  رابطه  در  وی 
میلیون متر مکعب پساب در استان تولید می شود.

اردکانی ادامه داد: ۸۵ میلیون متر مکعب به این میزان اضافه خواهد شد 
و یکصد میلیون متر مکعب در سایر شهرها تولید می شود.

برای  استان  صنعتی  شهرک های  شرکت  با  تفاهم نامه  امضای  از  وی 
تولید  پساب  از  اکنون  تهران  پالایشگاه  گفت:  و  داد  خبر  پساب  از  استفاده 

استفاده می کند و سایر صنایع نیز در حال امضای تفاهمنامه هستند.
مدیرعامل آبفای تهران به تفاهم نامه وزارت نیرو با شهرداری تهران درباره 
افق  تا  است  مقرر  که  کرد  اشاره  فضای سبز  آبیاری  برای  پساب  از  استفاده 
۱۴۱۰ حدود ۱۴۵ میلیون متر پساب برای آبیاری فضای سبز تهران استفاده 
تا ۱۲ میلیون متر مکعب پساب  اکنون ۱۰  باره توضیح داد:  این  شود و در 

استفاده می شود.

آلایندگی  سهم  کاهش  به  اشاره  با  ایران  نفت  ملی  شرکت  مدیرعامل 
شهرها از یک به نیم درصد، خواستار پیگیری جدی نمایندگان مجلس برای 

حل این چالش و حمایت از حقوق مناطق نفت خیز شد.  
شهرستان های  توسعه  و  برنامه ریزی  شورای  نشست  در  بورد  حمید 
امیدیه، آغاجاری و هندیجان بر بومی گزینی در مناطق عملیاتی صنعت نفت 
انجام  بومی گزینی  اساس  بر  شدت  به  ما  استخدام های  گفت:  و  کرد  تاکید 
می شود اما باید دوستان محلی نیز به فکر توسعه فعالیت های غیرنفتی و منابع 

درآمدزای دیگر باشند. 
وی اظهار کرد: شرکت ملی نفت ایران هر کاری که در توان داشته باشد، 

برای مردم این منطقه انجام خواهد داد و در این زمینه کوتاهی نمی کند.
در دومین روز از سفر رییس جمهوری به استان خوزستان، حمید بورد؛ 
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران به نمایندگی از وزیر نفت در جلسه شورای 
برنامه ریزی و توسعه شهرستان های امیدیه، آغاجاری و هندیجان شرکت کرد. 
بیمارستان  از  ایران  نفت  ملی  مدیرعامل شرکت  بازدید  با  برنامه ها  این 
امام رضا )ع( در امیدیه و حضور در شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری 

ادامه یافت.
ساختمان ۱۵ واحدی زیست پزشک و بخش جدید مراقبت های ویژه نوزادان 
بهمن مسجدسلیمان و سالن ورزشی چند منظوره  بیمارستان ۲۲   )NICU(

دانشگاه علوم پزشکی اهواز در سفر ۲ روزه وزیر بهداشت بهره برداری شد.
دکتر مسعود پزشکیان رییس جمهوری اسلامی ایران روز گذشته و در 
سومین سفر استانی دولت به همراه جمعی از اعضای هیات دولت وارد استان 

خوزستان شد.
اعضای هیات دولت  از  تعداد  این  به همراه  استانی رییس جمهور  سفر 
برای  ویژه دولت  اهتمام  نشان دهنده  این موضوع  و  بوده  بی سابقه  تاکنون 

توسعه، عمران و آبادانی خوزستان است.
دیدار با اقشار مختلف مردم در سالن ورزشی امام رضا)ع( مجتمع نفت، 
نشست با فعالان اقتصادی، فرهنگی و دیدار عمومی با مردم از جمله برنامه 

های روز چهارشنبه بوده است.
رییس جمهور صبح پنجشنبه پس از حضور در قرارگاه کربلای سپاه به 
صورت سرزده از مناطق کم برخوردار غیزانیه، کوی منبع آب و طرح جامع 

فاضلاب در اهواز بازدید کرد. همچنین در بخش دیگری از برنامه های امروز 
رییس جمهور، با نخبگان استان دیدار و در شورای برنامه ریزی و توسعه استان 

شرکت خواهد کرد.

ابلاغ  و  مهندسی  نظام  سازمان  و  توانیر  بین  تفاهم نامه  امضای  پی  در 
دستورالعمل اجرایی به شرکت های توزیع نیرو، نصب سامانه های خورشیدی بامی 

برای متقاضیان انشعاب برق تجاری و خانگی الزامی شد.
معاون هماهنگی توزیع شرکت توانیر در نشست گذر از اوج بار تابستان ۱۴۰۴ 
که از طریق ارتباط تصویری با شرکت های توزیع برق کشور برگزار شد، با اشاره به 
مشروط شدن واگذاری انشعاب برق متقاضیان خانگی و تجاری به نصب پنل های 
خورشیدی پشت بامی، از این اقدام به عنوان یک گام بزرگ یاد کرد که مستلزم 
اجرای درست و موثر دستورالعمل و تسری آن به کل فرایند های واگذاری انشعاب 

برق در کشور است.
وی تسلط کامل مدیران ذی ربط شرکت های توزیع بر دستورالعمل و فرایند 
استانداری، سازمان  استانی، مسئولان فنی  انجام کار همچنین توجیه مقامات 
بازرسی و سازمان نظام مهندسی و برگزاری جلسات آموزشی برای طراحان و 
ناظران حوزه برق و حوزه ساختمان را حائز اهمیت دانست و خواستار آن شد که 
جدول مقایسه ای از هزینه های انجام کار در مقایسه با ارزش ساختمان تهیه و در 

اختیار شرکت های توزیع برق قرار گیرد.
ذبیحی با تاکید بر ضرورت اطلاع رسانی و روشنگری در این خصوص، کاربرد 
این دستورالعمل را بیشتر متوجه کلانشهر ها عنوان کرد که از ابتدای سال آینده 

اجرایی می شود.
سامانه های  نصب  نشست  این  در  توانیر  شبکه  مهندسی  معاون  صمدی 

خورشیدی بامی را در پی تفاهم نامه توانیر با سازمان نظام مهندسی ساختمان در 
اواسط امسال عنوان کرد که شیوه نامه اجرایی آن از سوی سازمان نظام مهندسی 

اعلام و دستورالعمل اجرایی به شرکت های توزیع برق ابلاغ شده است.
مختص  که  ساتبا  از سوی  سامانه ها  این  نصب  فنی  دستورالعمل  مطابق 
مشترکان محدود به ۲ برابر ظرفیت انتخاب تا سقف ۲۰۰ کیلووات عنوان شده، 
ساختمان های تجاری و خانگی باید پنل های بامی را نصب و به شبکه توزیع متصل 
کنند و در قالب انعقاد قرارداد خرید تضمینی برق با وزارت نیرو از مزایا و منافع 

اقتصادی قابل توجه و مستمر آن بهره مند شوند.
این دستورالعمل همه ساختمان های تجاری و خانگی دارای ۴ طبقه و بیشتر 
یا با مجموع زیربنای طبقات بیش از هزار متر مربع، که متقاضی انشعاب برق 
هستند را ملزم به نصب پنل های خورشیدی روی پشت بام یا محوطه و پارکینگ 
می سازد و حداقل توان نامی سامانه ۵، ۱۰، ۱۵ و ۲۰ کیلووات در نظر گرفته شده 

است.
در این نشست که با ارائه گزارش ۲۰۰ ساختگاه ۳ مگاواتی همراه بود، معاون 
هماهنگی توزیع توانیر از آماده بودن ۲۰۰ مگاوات پنل خورشیدی خبر داد که در 
انتظار معرفی ساختگاه برای نصب قرار دارند که با هدف رفع افت ولتاژ و با اولویت 

استان های تهران، قم، البرز، مازندران و گلستان اجرا می شود.
ذبیحی با اشاره به ابلاغ افزایش اختیارات شرکت های توزیع برق برای عقد 
قرارداد با متقاضیان از ۲۰۰ کیلووات به یک مگاوات، از پذیرش افزایش این ظرفیت 
به ۵ مگاوات خبر داد که به شکل پایلوت در ۵ شرکت توزیع با هماهنگی ساتبا اجرا 

و در ادامه به سایر شرکت ها تعمیم داده خواهد شد.
وی پیگیری ۲ فاز دیگر این طرح از سوی ساتبا را خاطر نشان ساخت که 
شامل احداث ۵۰۰ مگاوات نیروگاه خورشیدی از سوی سرمایه گذاران خصوصی و 
احداث ۱۵۰۰ مگاوات دیگر نیز توسط ساتبا از طریق سایر سرمایه گذاران در حال 
نهایی شدن است و انتظار می رود در مجموع فرایند اجرایی ۳ هزار مگاوات نیروگاه 

خورشیدی تا پایان امسال رقم بخورد.

وزیر نفت: خوزستان از نفت، نفعی نداشته است

وزیر نیرو: عمده مشکلات استان خوزستان در حوزه »راه و انرژی« است

مدیرعامل آبفای استان تهران: برنامه های مدیریت مصرف به کمک ما می آیند 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران: کاهش سهم آلایندگی به نیم درصد نیازمند پیگیری است 

نصب سامانه های خورشیدی برای متقاضیان انشعاب برق الزامی شد 

اخبار


